



# Environmental Management Policy

## سياسة الإدارة البيئية

10 March 2023

10 مارس 2023

ADIB - Policy

United Arab Emirates



مصرف أبوظبي الإسلامي - سياسة

الإمارات العربية المتحدة





## Table of Contents

OVERVIEW .....	3
APPLICABILITY .....	3
POLICY OWNER.....	3
POLICY STATEMENTS.....	3
EXCEPTIONS .....	5
APPENDIXES .....	5
6.....	نظرة عامة
6.....	قابلية التطبيق
6.....	مالك السياسة
7.....	بيان السياسة
9.....	الاستثناءات
9.....	الملحقات



## **Overview**

Abu Dhabi Islamic Bank ('the Group', 'ADIB', 'we', 'us', 'our') emphasises the importance of protecting natural environment and combating climate change. We are committed to implementing various mitigation and adaptation measures across operations and financial activities, to minimise the adverse climate change negative impacts.

This Policy sets out the guiding principles for environmental management and is prepared in line with internal plans and regulations (including the ESG Strategy and Policy), and according to national standards and industry best practice.

## **Applicability**

### *Purpose*

The Environmental Policy demonstrates ADIB's commitment and responsibilities regarding protecting the environment and outlines the relevant measures, initiatives, laws, and regulations. The commitment includes both direct environmental impacts from operations and indirect impacts from ADIB's banking activities.

### *Scope*

All employees shall abide by this Policy. The scope also covers all our operation and financial activities in the countries where we are present.

## **Policy Owner**

The ESG Department has ownership over this Policy, oversees and ensures adequate implementation and adherence to its statements. The department actively engages with all channels and business units within ADIB to raise their awareness and ensure that sustainable environmental management requirements are properly understood and implemented. The responsibilities of each business unit/department will be undertaken by the relevant business unit/department.

## **Policy Statements**

### ***Principles and Standards***

The development of this Environmental Policy was informed by various international and national commitments including:

- Paris Agreement (PA)
- United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC)
- United Nations Global Compact (UNGC)
- United Nations Environmental Programme Finance Initiative (UNEP FI)
- Principles for Responsible Banking (PRB)
- Equator Principles (EP)
- International Finance Corporation (IFC)
- Net-Zero Banking Alliance (NZBA)
- Task Force on Climate-related Financial Disclosures (TCFD)
- UAE Net Zero 2050



- UAE Decarbonisation Strategy

ADIB has also updated its Real Estate Environmental Policy, which feeds into this overarching environmental commitment.

## ***Environmental Management***

### *Environmental Governance*

ADIB is committed to ensure having the adequate governance system in place for environmental issues. The structure is comprised of the Board of Directors, which oversees ADIB's ESG / sustainability strategy, objectives, and overall performance. In addition to an ESG Management Committee, which recommends ESG / sustainability goals, targets, strategies, initiatives, programmes, and related plans (e.g.: short-term and long-term) to achieve ADIB's ESG / sustainability ambitions.

### *Monitoring and Reporting*

ADIB is committed to monitoring environmental-related aspects on regular basis, then, a status update is communicated and discussed amongst the Board of Directors. Furthermore, ADIB ensures that all environmental-related results are disclosed in its annual ESG / sustainability reporting.

### *Stakeholder Awareness and Consultation*

ADIB ensures raising customers', investors', suppliers' and communities' awareness on environmental issues. This includes ensuring a proper understanding of their financial decisions on the environment and the importance of seeking the most eco-friendly products and services. This is at the center of our three-year ESG strategy.

ADIB will actively engage with national and international entities and initiatives to collaborate, exchange knowledge, and stimulate sustainable financial activities.

## ***Environmental Impact***

### *GHG Emissions*

ADIB is committed to monitoring, reporting and reducing its scope 1 and 2 emissions resulting from its operations, and its scope 3 emissions resulting from financed emissions associated with ADIB's financing and investment portfolios.

ADIB aim's to offset our residual scope 1 and 2 emissions through deploying nature-based solutions, purchasing carbon credit and using other technologies. Additionally, we strive to set ambitious quantitative decarbonisation targets that are in line with the Science Based Targets initiative (SBTi).

### *Operations*

ADIB is committed to reducing energy and water consumption and eliminating waste generation from its operations through implementing initiatives in alignment with a dedicated ESG strategy. The initiatives deployed include but not limited to:

- Managing environmental direct impact through a dedicated environmental management system.
- Complying with ISO 14001.
- Reducing energy consumption mainly through deploying renewable energy sources and reducing business travel.



- Deploying a wide range of water conservation measures including installing sensors and low water usage tools.
- Reducing, reusing, and recycling supplies consumed at ADIB premises, particularly paper and digital equipment.

### *Supply Chain*

ADIB is committed to assessing its supply chain and identifying points of improvements to effectively reduce emissions associated with suppliers. This includes screening suppliers based on ESG criteria. Furthermore, we have an open communication with our suppliers to understand our wider impact, calculate emissions, and set reasonable reduction targets.

### *Products and Services*

ADIB is committed to analysing its financing and investment portfolios to identify social and environmental risks and impacts on natural resources and climate change. We are committed to adhering to all environmental-relevant laws and regulations related to project financing and product offerings.

ADIB aims to take biodiversity impacts into consideration within its risk appetite, to eliminate financing projects that have negative impacts on biodiversity.

### Exceptions

There are no exceptions to this Policy.

### Appendixes

#### Annex I: Acronyms

<b>Acronym</b>	<b>Definition</b>
ADIB	Abu Dhabi Islamic Bank
EP	Equator Principles
ESG	Environmental, Social and Governance
IFC	International Finance Corporation
ISO	International Organization for Standardization
NZBA	Net-Zero Banking Alliance
PA	Paris Agreement
PRB	Principles For Responsible Banking
SBTi	Science Based Targets Initiative
TCFD	Task Force on Climate-Related Financial Disclosures
UAE	United Arab Emirates
UNEP FI	United Nations Environmental Programme Finance Initiative



UNFCCC	United Nations Framework Convention on Climate Change
UNGC	United Nations Global Compact



## نظرة عامة

يؤكد مصرف أبوظبي الإسلامي ("المجموعة" و "مصرف أبوظبي الإسلامي" و "نحن" و "لنا" و "خاصتنا") على أهمية حماية البيئة الطبيعية ومكافحة تغير المناخ. نحن ملتزمون بتنفيذ مختلف تدابير التخفيف والتكيف عبر العمليات والأنشطة المالية، لتقليل الآثار السلبية لتغير المناخ.

تحدد هذه السياسة المبادئ التوجيهية للإدارة البيئية ويتم إعدادها بما يتماشى مع الخطط واللوائح الداخلية (بما في ذلك استراتيجية وسياسة الإدارة البيئية، التواصل الاجتماعي والحوكمة)، ووفقاً للمعايير الوطنية وأفضل الممارسات الصناعية.

## الانطباق

### الغرض من السياسة

توضح السياسة البيئية التزام مصرف أبوظبي الإسلامي ومسؤولياته فيما يتعلق بحماية البيئة وتحدد التدابير والمبادرات والقوانين واللوائح ذات الصلة. ويشمل الالتزام كلا من الآثار البيئية المباشرة الناجمة عن العمليات والآثار غير المباشرة للأنشطة المصرفية لمصرف أبوظبي الإسلامي.

## نطاقها

يجب على جميع الموظفين الالتزام بهذه السياسة. يغطي النطاق أيضاً جميع عملياتنا وأنشطتنا المالية في البلدان التي نتواجد فيها.

## مالك السياسة

تمتلك الإدارة البيئية، التواصل الاجتماعي والحوكمة ملكية هذه السياسة، وتشرف وتضمن التنفيذ المناسب والالتزام ببياناتها. تعمل الإدارة بنشاط مع جميع القنوات ووحدات الأعمال داخل مصرف أبوظبي الإسلامي لزيادة وعيهم وضمان فهم متطلبات الإدارة البيئية المستدامة وتنفيذها بشكل صحيح. سيتم الاضطلاع بمسؤوليات كل وحدة / قسم أعمال من قبل وحدة / قسم الأعمال ذي الصلة.

## بيان السياسة

### المبادئ والمعايير

وقد استند تطوير السياسة البيئية إلى مختلف الالتزامات الدولية والوطنية بما في ذلك:

- اتفاق باريس (PA)
- اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ (UNFCCC)
- الاتفاق العالمي للأمم المتحدة (UNGC)
- مبادرة تمويل برنامج الأمم المتحدة للبيئة (UNEP FI)
- مبادئ الخدمات المصرفية المسؤولة (PRB)
- مبادئ خط الاستواء (مسائي)
- مؤسسة التمويل الدولية (IFC)
- تحالف صافي انبعاثات صفري (NZBA)
- الإفصاح المالي المتعلقة بالمناخ (TCFD)
- اتفاقية الحياد المناخي 2050
- استراتيجية الإمارات للحد من الكربون

كما قام مصرف أبوظبي الإسلامي بتحديث سياسته البيئية العقارية، والتي تغذي هذا الالتزام البيئي الشامل.



## الإدارة البيئية

### الحوكمة البيئية

يلتزم مصرف أبوظبي الإسلامي بضمان وجود نظام حوكمة مناسب للقضايا البيئية. ويتألف الهيكل من مجلس الإدارة الذي يشرف على استراتيجية الإدارة البيئية، التواصل الاجتماعي والحوكمة/ استراتيجية الاستدامة في المصرف وأهدافه، وأدائه العام. بالإضافة إلى لجنة الإدارة البيئية، التواصل الاجتماعي والحوكمة، التي توصي بأهداف الحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات / الاستدامة والأهداف والاستراتيجيات والمبادرات والبرامج والخطط ذات الصلة (على سبيل المثال: قصيرة الأجل وطويلة الأجل) لتحقيق طموحات المصرف في مجال الحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات / الاستدامة.

### الرقابة والإبلاغ

يلتزم المصرف بمراقبة الجوانب المتعلقة بالبيئة على أساس منتظم، ومن ثم يتم إرسال تحديث الحالة ومناقشتها بين مجلس الإدارة. علاوة على ذلك، يضمن المصرف الإفصاح جميع النتائج المتعلقة بالبيئة في تقاريره السنوية وكذلك المرتبطة بالحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات / الاستدامة.

### توعية أصحاب المصلحة والتشاور معهم

يضمن المصرف توعية المتعاملين والمستثمرين والموردين والمجتمعات بالقضايا البيئية. ويشمل ذلك ضمان الفهم الصحيح لقراراتهم المالية بشأن البيئة وأهمية البحث عن المنتجات والخدمات الأكثر صداقة للبيئة. هذا هو محور استراتيجيتنا البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات لمدة ثلاث سنوات. وسيشارك المصرف بنشاط مع الكيانات والمبادرات الوطنية والدولية للتعاون وتبادل المعرفة وتحفيز الأنشطة المالية المستدامة.

### الأثر البيئي

### انبعاثات غازات GHG

يلتزم مصرف أبوظبي الإسلامي بمراقبة انبعاثات النطاقين 1 و 2 الناتجة عن عملياته والإبلاغ عنها وخفضها، وانبعاثات النطاق 3 الناتجة عن الانبعاثات الممولة المرتبطة بمحافظ التمويل والاستثمار الخاصة بالمصرف.

يهدف المصرف إلى تعويض انبعاثات النطاقين 1 و 2 المتبقية من خلال نشر الحلول القائمة عن الطبيعة وشراء رصيد الكربون واستخدام تقنيات أخرى. بالإضافة إلى ذلك ، نسعى جاهدين لوضع أهداف كمية طموحة للحد من الكربون تتماشى مع مبادرة الأهداف القائمة على العلم (SBTi).

كما قام مصرف أبوظبي الإسلامي بتحديث سياسته البيئية العقارية، والتي تغذي هذا الالتزام البيئي الشامل.

### العمليات

يلتزم المصرف بالحد من استهلاك الطاقة والمياه، والقضاء على توليد النفايات من عملياته من خلال تنفيذ مبادرات تتماشى مع استراتيجية مخصصة للحوكمة البيئية والاجتماعية والمؤسسية. تشمل المبادرات المنشورة على سبيل المثال لا الحصر:

إدارة التأثير البيئي المباشر من خلال نظام إدارة بيئية مخصصة.

الامتثال لمواصفات ISO 14001.

تقليل استهلاك الطاقة بشكل رئيسي من خلال نشر مصادر الطاقة المتجددة وتقليل سفر الأعمال.





نشر مجموعة واسعة من تدابير الحفاظ على المياه بما في ذلك تركيب أجهزة استشعار وأدوات منخفضة الاستخدام للمياه .  
تقليل وإعادة استخدام وإعادة تدوير الإمدادات المستهلكة في مقر المصرف وخاصة الورق والمعدات الرقمية.

#### سلسلة التوريد

يلتزم المصرف بتقييم سلسلة التوريد الخاصة به وتحديد نقاط التحسينات للحد بشكل فعال من الانبعاثات المرتبطة بالموردين. وهذا يشمل فحص الموردين بناء على معايير الإدارة البيئية، التواصل الاجتماعي والحوكمة. علاوة على ذلك ، لدينا اتصال مفتوح مع موردينا لفهم تأثيرنا الأوسع ، وحساب الانبعاثات ، ووضع أهداف خفض معقولة.

#### المنتجات والخدمات

يلتزم مصرف أبوظبي الإسلامي بتحليل محافظه التمويلية والاستثمارية بتحديد المخاطر والأثار الاجتماعية والبيئية على الموارد الطبيعية وتغير المناخ. نحن ملتزمون بجميع القوانين واللوائح ذات الصلة بالبيئة المتعلقة بتمويل المشاريع وعروض المنتجات.

يهدف المصرف إلى أخذ تأثيرات التنوع البيولوجي في الاعتبار ضمن مدى تقبله للمخاطر، والقضاء على تمويل المشاريع التي لها آثار سلبية على التنوع البيولوجي.

#### الاستثناءات

لا توجد استثناءات لهذه السياسة.

#### الملحقات

المرفق الأول: المختصرات

اختصار	تعريف
ADIB	مصرف أبوظبي الإسلامي
EP	مبادئ خط الاستواء
ESG	الإدارة البيئية، التواصل الاجتماعي والحوكمة
IFC	مؤسسة التمويل الدولية
ISO	المنظمة الدولية للتوحيد القياسي
NZBA	تحالف صافي انبعاثات صفري
PA	اتفاق باريس
PRB	مبادئ الخدمات المصرفية المسؤولة
SBTi	مبادرة الأهداف القائمة على العلم
TCFD	الإفصاح المالي المتعلقة بالمناخ
UAE	الإمارات العربية المتحدة
UNEP FI	المبادرة المالية لبرنامج الأمم المتحدة للبيئة



اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ	UNFCCC
الاتفاق العالمي للأمم المتحدة	UNGC